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ش��اید در این روزهایی که از یک سو، صهیونیست ها در غزه 
نسل کشی به راه انداخته اند و از سوی دیگر گروه های تکفیری و 
سلفی تحت عناوین داعش و مانند آن، به سلاخی مردم مظلوم 
عراق و س��وریه مش��غولند، دیگر دل و دماغی برای پرداختن به 
مقوله فرهنگ و هنر و به خصوص سینما باقی نمانده باشد. آن هم 
سینمایی که اغلب با هیچ یک از مقولات بشری مانند مظلومیت 
یک ملت محاصره شده و مقاومت در برابر ماشین عظیم جنگی 
جهان زر و زور و تزویر و افشای ادعاهای حقوق بشر و آزادیخواهی 
و همچنین مناسبات آرمانی و ملی یک سرزمین، قرابتی که ندارد 
هیچ، همواره بر طبل بی تفاوتی و بی خاصیتی و موضوعاتی به دور 
از دغدغه ها و دلمشغولی های مردم، کوبیده و مدعی پرچمداری 

فرهنگی نظام اسلامی هست!!
اما وقتی در چنین شرایطی، یکی از نمایندگان شاخص هنر 
رژیم طاغوت که سالهاس��ت از وطن و مردمش گریخته )اگرچه 
مدعی اس��ت هر سال س��ری به این کش��ور می زند!( در جشن 
منتقدان، ناگهان سر و کله اش پیدا شود و برای روزگار از دست 
رفته گذش��ته و فرهنگ و هنر و سینمایش، که مبارزات مردم و 
انقلاب اس��لامی، طومارشان را یکجا در هم پیچید و دیری است 
که زمانه شان به سر آمده، مرثیه سرایی کند و تا اشک از چشمان 
گروهی س��رازیر کرده و با غوغای رس��انه ای، دکان دو نبش خود 
را رونق��ی بدهد، دیگ��ر آن روی هر آدم معتدل و منصفی را هم 

بالا می آورد.
علی عباس��ی در جش��ن منتقدان، ناگهان به دعوت علیرضا 
داوود نژاد به روی صحنه آمد و بی تعارف شروع کرد به یک جور 
نوحه خوانی و اینکه 20 سال پیش در ایران همه چیزش را به غارت 
برده اند )بخوانید مصادره کرده اند( و پس از اینکه به دروغ گفته اند 
که فیلم ها و نگاتیوها و سایر وسایل استودیوی فیلمسازی اش را 
آتش زده اند، اما بعدا مشخص شده که فیلم ها در اختیار  فیلمخانه 

ملی ایران قرار گرفته است.
عباسی از مظلومیت خود طی این 20 سال گفت! که دندان بر 
سر جگر گذارده و هیچ نگفته است تا امروز که در جشن منتقدان 

سر درد دلش باز شده است!
انگار نه انگار که وسایل و فیلم های ایشان به دلیل مشارکت و 
سرمایه گذاری دربار پهلوی و افراد فاسدی مانند اشرف پهلوی، از 
سوی دادگاه انقلاب اسلامی مصادره شده است. انگار نه انگار که 
اساسا ایشان با سرانگشت دربار )از بساز و بفروشی( وارد فعالیت 
سینمایی ش��ده و همراه کسانی همچون مهدی میثاقیه بهایی، 
برای پروپاگاندای س��ینمای به اصطلاح موج نو و مطرح ساختن 
بازیگرانی مانند بهروز وثوقی، شروع به ساخت فیلم هایی از قبیل 
»هنگام��ه« و »رضا موتوری« و »پنج��ره« و »بلوچ« و... کردند. 
عباس ش��باویز )از دیگر تهیه کنندگان سینمای به اصطلاح موج 
نو و مدیر آریانا  فیلم( سالها پیش در مصاحبه ای با نگارنده شرح 
داد که چگونه برای بریدن پای امثال بهروز وثوقی از دربار پهلوی 
و ارتباط با اش��رف )برای حفظ به اصطلاح آبروی دربار(، زمینه 
بازی های مش��ترک وی با گوگوش و دیگر هنرپیشگان زن را در 
آریانا فیلم و سازمان سینمایی پیام )همان استودیویی که به نام 
علی عباسی بود و وسایلش از سوی دادگاه انقلاب مصادره شد و 

اینک برایش اشک حسرت می ریزد!( تدارک دیدند.
اما از دیگر س��وابق مشعش��ع جناب تهیه کننده مرثیه خوان، 
رابط��ه نزدیک وی با محافل بهای��ی در دهه های 30 و 40 بوده 
است. چنانکه وی پیش از ورود به حیطه سینما، مجری برنامه ای 
س��ینمایی در کانال 3 تلویزیون معروف به تلویزیون بهاییان بود 
که توسط صهیونیست معروف، حبیب ثابت تاسیس شده بود. بر 
اس��اس تمام اسناد و شواهد موجود )از جمله مصاحبه نگارنده با 
مهدی صابونچیان کارمند ارشد دفتر حبیب ثابت و همچنین اسناد 
ساواک و مکتوبات وابستگانی همچون مسعود بهنود در کتاب »از 
سید ضیاء تا بختیار«(، کلیه افرادی که در این تلویزیون مشغول 
ب��ه کار بودند یا بهایی بودند و یا ارتب��اط نزدیکی با محفل های 

بهایی داشتند.
خ��ود حبیب ثابت در تاریخ 44/2/10 به محفل ملی بهاییان 
ایران  نامه ای نوش��ت و متذکر ش��د که هدف اصلی از تش��کیل 
تلویزیون در ایران ایجاد کار برای جمعی از یاران )بهاییان( بوده 
و اینکه به تدریج امکاناتی برای نشر افکار روحانی و معارف حکم 
الهی )افکار بهایی( به وجود آید. او در این نامه به محفل بهاییان 
اطمینان داد که در تلویزیونش به هیچ وجه برخلاف نظریات امراله 

)دستورات بهایی( اقدامی نخواهد شد.
این نامه را س��اواک نیز در گزارشی به تاریخ 4 خرداد 1345 
ب��ه مقام های بالاتر منتقل س��اخت. در آن زمان، حبیب ثابت از 
اعض��ای اصلی محفل بهاییت در ایران و جزو 9 نفر محفل امری 

بهاییان ایران بود.
اما نکته دیگر اینکه آقای علی عباسی به کدامیک از فیلم هایش 
افتخار می کند؟ آیا سرمایه گذاری دربار پهلوی و محفل بهاییت بر 
روی اس��تودیوی ایشان، بیهوده بوده است؟ واقعا تولید فیلم های 
مبتذلی مانند »سه جوانمرد«، »لوطی«، »صمد و قالیچه حضرت 
سلیمان«، »حسن سیاه«، »شب غریبان«، »شام آخر«، »بت« و 
»بیدار در ش��هر« و... چه افتخاری برای کارنامه سینمایی این به 
اصطلاح تهیه کننده آوانگارد سینمای طاغوت محسوب می شود؟
آیا راش های فیلم مستهجنی همچون »رشید« جای توقیف 

و مصادره از سوی دادگاه انقلاب را نداشت؟
آی��ا فیلمی همچون »نعره طوفان« )که محمد علی فردین و 
رضا کریمی از تهیه کنندگان سینمای پیش از انقلاب هم در آن 
س��هیم بودند( نتیجه اش جان به لب شدن کارگردانش، ساموئل 
خاچیکی��ان نبود )همانطور که ب��رای فیلم »جعفرخان از فرنگ 
برگش��ته«، عل��ی حاتمی را به اصطلاح نق��ره داغ کرد(؟ آیا فیلم 
»تنگسیر« به سفارش امیرعباس هویدا که دوست نزدیک صادق 
چوبک بود، آن هم به دلیل درونمایه ضد دینی اش ساخته نشد؟

علی عباس��ی برای کدام میراث از دس��ت رفته، مرثیه سرایی 
می کند تا بلکه اشک عده ای را هم در بیاورد؟!!

نکند در این مملکت انقلابی اتفاق نیفتاده و اصلا ملت باید از 
امثال عباس��ی و حامیانشان اعم از دربار پهلوی و محافل بهایی، 

عذرخواهی کند که بساطشان را به هم ریخته است؟!!
اشکال ندارد، انقلاب و نظام اسلامی حتی امثال آقای عباسی 
را هم تحمل می کند و ایشان باید خدا را شکر کند که تنها اموال 
و ابزاری که با آنها به تحمیق جوانان می پرداخته، مصادره شده و 
بابت س��الها تولید آثار  مفسده آمیز، مورد بازخواست قرار نگرفته 
است. حضرت امام)ره( و انقلاب اسلامی و مردم مسلمان بخشنده تر 
از ای��ن حرف ها بودند که وقتی برخی همکاران ایش��ان با مردم 
همراهی نموده یا توبه کردند آنان را مورد عفو قرار دادند و حتی 
از بازگشت شان به عرصه سینما جلوگیری نکردند، مشروط بر اینکه 
باز هم به قول معروف، فیلش��ان یاد هندوستان نکند و حتی اگر 

با آرمان ها و باورهای ملت همراه نیستند، علیه آنها هم نباشند.
اما دیگر مرثیه خوانی و اشک ریختن و مظلوم نمایی برای دوران 
غارت مادی و فکری و ذهنی مردم این س��رزمین، قابل بخشش 

و گذشت نیست.

همه دستورات الهي براي آن است که ما به صراط مستقیم هدایت بشویم 
و آن را پیموده تا به سعادت برسیم: »أَ لمَْ أعَْهَدْ إلِیَْکُمْ یا بنَِي آدَمَ أنَْ لا تعَْبُدُوا 
��یْطانَ إنِهَُّ لکَُمْ عَدُوٌّ مُبِینٌ * وَ أنَِ اعْبُدُونيِ هذا صِراطٌ مُسْ��تَقِیمٌ«)1(؛ اگر  الشَّ
مي خواهید در راه راست باشید باید از خدا اطاعت کنید. هر راهي را که غیر 
از خدا آن را معرفي کند، انس��ان را به منزل نمي رس��اند: »وَ مَنْ یعَْتَصِمْ باِلّلِ 
فَقَدْ هُدِيَ إلِی صِراطٍ مُسْتَقِیمٍ«)2(؛ اگر مي خواهید در راه راست باقي و استوار 
و ثابت قدم بمانید، باید به خدا اعتصام داش��ته باشید. اگر هم مي خواهید راه 
راست را خوب بشناسید: »وَ مَا اخْتَلفَْتُمْ فیِهِ مِنْ شَيْءٍ فَحُکْمُهُ إلِیَ الّلِ«)3(؛ اگر 
افراد در مسئله اي اختلاف پیدا کردند معلوم مي شود عقل آنان براي تشخیص 
کافي نیس��ت در اینجا راهي جز این نیست که ببینیم خدا چه مي گوید. اگر 
انس��ان به س��راغ خدا که نرفت، هیچ، بلکه به س��راغ دش��منان خدا رفت تا 
تشخیص بدهد که خوب و بد چیست و کدام قانون درست و کدام غلط است 
و قانوني را به نام منش��ور س��ازمان ملل امضاء کردند و آن را از انجیل و قرآن 
� العیاذبالل � برتر دانس��ت، دیگر خدا چنین کس��ي را هدایت مي کند؟ چند 
زورگوي گردن کلفت دور هم نشسته اند و براي تأمین مقاصد شخصي و با فکر 
ناقص خود یک چیزي را به عنوان اعلامیه حقوق بش��ر نوشته و با هم امضاء 
کرده اند. در آنجا گفته اند کسي را به عنوان مجازات رفتار، نباید چوب بزنید؛ 
پس حکم خدا باطل است! مجازات اعدام مطلقا، چه در قصاص، چه در امور 
کیفري و جنایي ممنوع است! پس تمام احکام خدا مربوط به احکام کیفري 
باطل اس��ت! احکام قصاص هم باطل اس��ت! چون اعلامیه حقوق بشر اجازه 
نمي دهد! تمام دستورات و احکام خدا و صد و بیست و چهار هزار پیغمبر را 
تعطیل کنید. آنوقت کساني نیز در میان مسلمانها، با لباسهاي مقدس بگویند 
این پایان خط تمدن بش��ر است! آیا مي خواهید خدا چنین انساني را هدایت 
کند؟ کساني که رسما به خدا مي گویند ما تو و احکام و دستورات تو را قبول 
نداریم، مي خواهید هدایت ش��وند؟! اینان در مقام ش��ناخت و عمل لجبازي 
مي کنند. مي فهمند که کار خطایي اس��ت اما باز هم توجیه می کنند و رفتار 
همه انبیاء، اولیا، ائمه اطهار، اولیاء دین و مقام ولایت را تخطئه مي کنند. آیا 
چنین کسي را خدا هدایت مي کند؟ »فَمَنْ یهَْدِیهِ مِنْ بعَْدِ الّلِ«، »فَمَنْ یهَْدِي 

مَنْ أضََلَّ الّلُ«)4(.
اگر خداي ناکرده ما جزو یکي از این دو طایفه بودیم که یا در مقام شناخت 
به سخنان خدا و پیامبر )ص( توجه نکرده و بگوییم خودمان مي فهمیم: »إنِمَّا 
أوُتیِتُهُ عَلی عِلمٍْ عِنْدِي«.)5(؛ یا اینکه در عمل نیز از دشمنان خدا پیروي کرده و 
به دستورات الهي عمل نکنیم، هر چند هم دعا کنیم که خدایا ما را هدایت کن 
خدا چنین کسي را هیچ وقت هدایت نخواهد کرد: »فَمَنْ یهَْدِي مَنْ أضََلَّ الّلُ«.

چنگ زدن به ريسمان الهي
در اولین مرحله انسان باید از راه هایي که خدا براي هدایت در مقام فهم 
و شناخت به او داده، درست استفاده کند: اول عقل، دوم وحي؛ نبوت، سپس 
فرمایش��ات ائمه معصومین )ع( که مفسر وحي هستند. باید با دل و جان به 
سخنان پیامبر)ص( و ائمه هدي)ع(، سراپا گوش فرا دهیم. بگوییم که حکم 
آنچه تو فرمایي؛ ما چه کاره هس��تیم. بعد از مرحله ش��ناخت، در مقام عمل، 

.)6(»ِ بنده وار تسلیم باشیم: »أسَْلمَْتُ وَجْهِيَ لِلّ
اگر در لحظه به لحظه زندگي، خود را بین آسمان و زمین در حال سقوط 
ببینیم، به ریسمان الهي چنگ مي زنیم و از او مي خواهیم تا ما را حفظ کند:»وَ 
قِیمٍ«.دعاي واقعي آن اس��ت که  مَنْ یعَْتَصِمْ باِلّلِ فَقَدْ هُدِيَ إلِی صِراطٍ مُسْ��تَ
مضم��ون آن را ب��ا تمام وجود باور کنیم. بدانیم که در معرض خطریم و تنها 
خدا مي تواند ما را حفظ کند. خدا را بخوانیم و با او پیمان ببندیم که آنچه تو 
مي گویي عمل مي کنیم. آنوقت صادقانه مي توانیم بگوییم: »رَبنَّا لا تزُِغْ قُلُوبنَا 
بعَْدَ إذِْ هَدَیتَْنا«)7(؛ خدایا پس از هدایت نگذار گمراه و کج فکر بش��ویم. البته 
خداوند با اجبار کسي را حفظ نمي کند چرا که خلاف حکمت آفرینش است. 
بلکه انسان با اختیار خود، راه را انتخاب کرده و در هنگام حرکت در مسیر در 
هر کجا که به ضعف و نقص توانایي خود پي برد، از خدا مي خواهد تا ضعف 

و کاستي  ها را جبران کند.
شیطان های ثابت و شیطان های دوره گرد

 ما نیز از خدا مي خواهیم تا در آنجایي که خیال مي کنیم استقلال داریم، 
به ما بفهماند که هیچ کاره هس��تیم و اوست که ما را حفظ مي کند. شیطان 
گاهي از کنار بعضي از بندگان خوب خدا که مي گذرد، فقط با آنان تماس��ي 
رُوا«)8(.  یْطانِ تذََکَّ هُمْ طائفٌِ مِنَ الشَّ گرفته و رد مي شود. قرآن مي فرماید: »إذِا مَسَّ
»طائف« یا »طوّاف« یعني دوره گرد. در زمان هاي گذشته بعضي  از فروشندگان 
در کوچه  ها مي گشتند تا اجناس خود مثل میوه، گوشت و پارچه را بفروشند. به 
این دوره گرد ها »طوّاف« یا »طائف« مي گفتند. بعضي از شیطان ها دوره گردند 
و جاي ثابتي ندارند. بعضي انس��ان  ها یک قرین و رفیق شیطاني ثابت دارند، 
یعني رفیق ش��یطانند. شیطان همیشه مثل رفیق باوفا همراه آنان است: »وَ 
حْمنِ نقَُیِّضْ لهَُ شَیْطاناً فَهُوَ لهَُ قَرِینٌ«)9(، »وَ قَیَّضْنا لهَُمْ  مَنْ یعَْشُ عَنْ ذِکْرِ الرَّ
قُرَناءَ«)10(. بعضي  ها شیطان همراه همیشگي و رفیق شفیق آنان است و هیچ 
وقت آنان را ر ها نمي کند. آنهایي که خود را به خدا مي سپارند، اینگونه نیستند. 
شیطان همیشه به آنها راه ندارد؛ ولي گاهي شیطان هاي دوره گرد هستند که 
یْطانِ«؛ یک شیطان عبوري  هُمْ طائفٌِ مِنَ الشَّ به انسان مومن تنه مي زنند: »مَسَّ
مي آید و به انسان تنه مي زند و چیزي مي گوید و القایي مي کند تا شوکي به 
رُوا فَإذِا  آدم وارد  کند. مؤمنین وقتي با چنین وضعي مواجه مي ش��وند: »تذََکَّ
هُمْ مُبْصِرُونَ«؛ فوراً متوجه مي شوند که این شیطان بود و حقیقت را مي یابند 
و مي بینند، چرا که مؤمنین بینا هستند و درک مي کنند که واقعیت چیست، 
فریب شیطان را نمي خورند. ولي اگر کسي حقیقتي را درک کرده و براي او 
ثابت شد، اما تغافل و اعراض کرد، به گونه اي که گویا سخني نشنیده و سپس 
حْمنِ  نی��ز از آن حقیق��ت رو برگرداند و انکار کرد، »وَ مَ��نْ یعَْشُ عَنْ ذِکْرِ الرَّ
نقَُیِّضْ لهَُ شَیْطاناً«؛ »وَ مَنْ أعَْرَضَ عَنْ ذِکْرِي فَإنَِّ لهَُ مَعِیشَهً ضَنْکاً«)11(؛ خود ما 
شیطاني را مي فرستیم تا رفیق آنان باشد. این سنت الهي است. ناشنوا نشان 
دادن خود و اعراض کردن، لازمه ناش��کري هدایت خداس��ت، چرا که خدا او 
را هدایت کرد، اما دل به ش��یطان و وسوس��ه او سپرد. سرانجام کار به جایي 

مي رسد که گاهي شیطان به انسان حمله مي کند تا او را محاصره مي کند. 
هرگاه ش��یطان به شما برخورد کرد و با وسوسه و القائات شیطاني قصد 
حمله به شما را داشت، سریع متذکر شده و به خدا پناه ببرید :»وَ إمِّا ینَْزَغَنَّکَ 
یْطانِ نزَْغٌ فَاسْتَعِذْ باِلّلِ«)12(؛ چون جز خدا کسي دیگر توانایي مقابله  مِنَ الشَّ
و غلبه بر شیطان را ندارد. شیطان در مقابل خدا حقیر است. کید شیطان در 
مقابل خدا خیلي ضعیف است، چیزي نیست؛ اما براي ما بسیار خطرناک است. 
اگر ما واقعاً و با تمام وجود شناخت صحیح و توفیق عمل را از خدا خواستیم، 
خداوند نیز به تحقیق ما را هدایت مي کند: »فَقَدْ هُدِيَ إلِي صِراطٍ مُسْتَقِیمٍ«

سخنرانی آيت الله صباح يزدی)دامت بركاته( 
در دفتر رهبر معظم انقلاب ؛ قم  ؛ 87/7/5

�������������������������������������������������
1. یس / 61-60                2. آل عمران / 101.             3. شوری / 10.

4. روم / 29.                     5. قصص / 78.                   6. آل عمران / 20.
7. آل عمران / 8.                8. اعراف / 201.                  9. زخرف / 36.

10. فصلت / 25.              11. طه / 124.                    12. اعراف / 200.
زلال بصیرت روزهای پنج شنبه منتشر می شود.

درمکتب امام

کسانی که بخواهند یک کاری انجام بدهند، یک کار مثبتی انجام 
بدهن��د، یک خدمتی بکنند، آن هم یک همچو خدمت ارزنده بزرگی 
بخواهند بکنند، بخواهند در سرتاس��ر کشور دانشگاه هایش را اصلاح 
بکنند، از افراد فاس��د تصفیه بکنند، کار مشکل است لکن چون یک 

کار بسیار ارزنده ای است؛ مشکلات باید تحمل بشود.
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اصلاح دانشگاه، خدمتی بزرگ

نگاه

خطرات انحراف از»صراط مستقیم« )بخش سوم و پايانی(

شيطانهایثابتوشيطانهایدورهگرد

ببخشيدكهانقلابكردیم!
سعید مستغاثی

سردار امیرعلی حاجی زاده با اشاره به تهديدهای 
رژيم صهیونیستی علیه ايران گفت: پاسخ ما به حمله 

رژيم صهیونیستی كابوسی مرگبار است.
به گزارش روابط عمومی سازمان بسیج دانشجویی، سردار 
امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اس��لامی در جمع دانشجویان شرکت کننده در دوره 
راهبردی خط امام در مش��هد مقدس با بیان اینکه پس از 
انقلاب همواره نیروهای مسلح در بخش نظامی با بهره مندی 
از تدابیر فرماندهی معظم کل قوا از تحریم ها عبور کرده اند، 
گفت: امید اس��ت مدیران و افسران عرصه اقتصاد مقاومتی 
نیز بتوانند با الگوگیری از این شیوه های موفق بر تحریم ها و 

تهدیدهای دشمن به نحوی مناسب غلبه کنند.
حاج��ی زاده گف��ت: رژیم صهیونیس��تی ممکن اس��ت 
تصمیمی مبنی بر تجاوز علیه ایران داشته باشد، اما قطعا با 

بررسی پیامدها و عواقب آن و واکنش بسیار شدید جمهوری 
اسلامی ایران به این نتیجه خواهد رسید که تصمیم ناپخته ای 

گرفته است.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با بیان ضعف بسیار رژیم 
صهیونیس��تی و عدم توانایی اقدام نظامی علیه ایران اظهار 
داشت: ما حتی با فرض احتمال یک هزارم اینکه کشور هدف 

حمله ناگهانی این رژیم قرار بگیرد، آماده ایم.
وی افزود: مس��ئولان رژیم صهیونیس��تی بارها و بارها 
تهدیداتی علیه ایران مطرح می کنند، اما به خوبی می دانند 
به��ای هر حمله ای به ایران و پاس��خ ما آن چنان س��نگین 
خواهد بود که حتی تصور آن هم کابوس��ی مرگبار برایشان 
اس��ت.  جمهوری اس��لامی به هر تهدیدی در همان سطح 

پاسخ می دهد.
حاجی زاده در ادامه سخنان خود در جمع دانشجویان با 

اشاره به مطرح شدن خودکفایی و بومی سازی پس از پیروزی 
انقلاب و تاکیدات و پیگیری های مقام معظم رهبری، گفت: 
نگاه فرماندهان، مسئولان، مدیران و آحاد پاسداران و نیروهای 
مسلح همواره به فرامین فرمانده معظم کل قوا بوده و هست 
و علت موفقیت نیروهای مسلح جمهوری اسلامی در بحث 

خودکفایی همین گوش به فرمان امر ولایت بودن است.
وی س��پس با مطرح کردن این پرسش که وقتی مقام 
معظم رهبری بحث بومی س��ازی و م��ا می توانیم را مطرح 
می کنند، با وجود این حجم عظیم نیروهای جوان و مستعد، 
مشکل کجاست که هنوز گام بزرگی در کشور در این رابطه 
برداش��ته نشده اس��ت؟ ادامه داد: مشکل مدیران میانی اند. 
مدیران میانی باید تدابیر و ایده های ناب را با توانمندی هایی 
که امروز وجود دارد به محصول تبدیل کنند که متاس��فانه 

اینگونه نیست.

جلسه مشترک سفرای جمهوری اسلامی ايران در 
خارج از كشور با دبیركل مجمع جهانی اهل بیت)ع( 
و دبیلر كل مجملع جهانی تقريب مذاهب اسللامی 

برگزار شد. 
به گزارش خبرگزاری رسا و تسنیم، آیت الل محسن اراکی، 
دبیرکل مجمع جهانی تقریب مذاهب در نشست با سفرای 
جمهوری اسلامی ایران با اشاره به توصیه اکید مقام معظم 
رهبری بر دیپلماس��ی وحدت اظهار داشت: این توصیه بر 
لزوم همکاری بیش��تر مجمع تقریب با دستگاه دیپلماسی 

اشاره دارد.
وی ب��ا اش��اره ب��ه تش��کیل اتحادی��ه اس��لامی زنان 
مس��لمان، اتحادیه بازرگانان مس��لمان، اتحادیه اس��اتید 
دانش��گاه های جهان اس��لام و نیز اتحادیه احزاب اسلامی، 
گفت:  کنفرانس های امسال با گذشته فرق خواهد داشت و 
کنفرانس های کوچکی برای هر اتحادیه خواهیم داشت و در 
نهایت کنفرانس بزرگی با حضور همه این اتحادیه ها برگزار 

خواهد شد. 
آی��ت الل اراک��ی از تش��کیل اتحادیه علم��ای حامی 
مقاومت خبر داد و بیان داش��ت: یک��ی از کارهایی که در 
دست اقدام اس��ت، مسئله تأسیس اتحادیه علمای حامی 

مقاومت در فلس��طین و کل منطقه اس��ت که در یک ماه 
آینده شاهد گردهمایی علمای شیعه و سنی حامی مقاومت 
خواهیم بود و از این اجلاس، اتحادیه علمای حامی مقاومت 

شکل خواهد گرفت.
وی افزود: از 125 نفر از شخصیت های تراز اول جهان 
اس��لام دعوت کرده ایم و از دستگاه دیپلماسی می خواهیم 

برای حضور این اشخاص در اجلاس همکاری کند. 
اختری: امروز بیش از هر زمانی

 نیازمند به مسئله وحدت مسلمانان هستیم
همچنین حجت الاس��لام والمس��لمین محمد حسن 
اختری در این نشست با بیان اینکه سفرای ایران نمایندگان 
نظام در خارج از کشور هستند و با مسلمانان و شیعیان در 
نقاط مختلف دنیا ارتباط دارند، گفت: ما همواره به مسئله 
وحدت اسلامی و یکپارچگی امت مسلمان و مسئله تعامل 
و سازش با یکدیگر نیاز داریم و شرایط عمومی بیش از هر 

زمانی نیازمند این مسئله هستیم. 
وی افزود: برای معرفی مکتب اهل بیت)ع( در خارج از 
کشور نیازمند همکاری و نظرات سفرای کشورمان هستیم. 
زیرا شما اطلاعات کاملی از وضعیت مسلمانان در کشورهای 
مقصد داریم تا بتوانیم خدمات بهتری به آنها ارائه دهیم و 

مردم دیگر کشور ها با معارف اهل بیت)ع( بیشتر آشنا شوند.
دبی��ر کل مجمع جهانی اهل بیت)ع( با تاکید بر اینکه 
مسئله وحدت و یکپارچگی امت اسلامی یک ضرورت دینی 
و اس��لامی است اظهار داشت: پیشوایان دینی ما و علمای 
شیعه همواره بر این مسئله تاکید داشتند و سیاست ما این 
اس��ت که همه مذاهب اسلامی با وحدت و یکپارچگی در 

برابر توطئه  ها ایستادگی کنند. 
اختری همچنین با تشریح فعالیت های این مجمع گفت: 
معرفی معارف اهل بیت)ع( با قرآن کریم نشر حدود 1500 
عنوان کتاب به بیش از 55 زبان با مضامین منطقی و علمی 
مکتب اس��لام و اهل بیت)ع(، راه اندازی سایت و کتابخانه 
دیجیتالی، تهیه دانش نامه اهل بیت)ع( به عنوان ویکی شیعه، 
ایجاد دانشگاه اهل بیت)ع( و فعالیت های پژوهشی از جمله 

فعالیت های این مجمع بوده است. 
وی یادآور ش��د: مجمع جهانی اهل بیت)ع( هم اکنون 
550 عضو از کشورهای مختلف دارد و ما از سفرای ایران 
انتظار داریم اگر در کش��وری شخصیتی سراغ داشتند که 
می توانیم از نظرات و دیدگاه هایش��ان استفاده کنیم به ما 
معرفی کنند هرچند ما بنای توس��عه در بخش عضوگیری 

نداریم. 

آيت الله اراكی خبر داد

اتحادیهعلمایحامیمقاومتتشکيلمیشود

در اقدامی با سمت و سوی حمايت از دولت

مجلسشاخفتنهراشکست
چند ماه کش و قوس نمایندگان مجلس درباره وضعیت علمی 
کشور و بازگشت عوامل فتنه به بدنه آموزش عالی، سرانجام روز 
گذش��ته به آخرین مرحله خود رسید. نمایندگان مردم که طی 
ماه های گذشته همه راه ها را برای اصلاح امور و حفظ فرجی دانا 
در مس��ند وزارت آزموده بودند ب��ا ناامیدی از بهبود اوضاع تنها 
گزینه باقی مانده را به کار گرفتند و در یک نیم روز گرم تابستانی، 
در جلس��ه ای چالشی اما آرام، همه حرف ها و دغدغه هایی را که 
در جلسات بارها و بارها با فرجی دانا در میان گذاشته بودند، در 
حضور مردم گفتند تا مردم بدانند که استیضاح، علمی و واقعی 
اس��ت نه سیاس��ی و جناحی! فرجی هم هر چه می دانست و در 
نظر داش��ت گفت تا نمایندگان تصمیم آخر را بگیرند. نوبت به 
رای نمایندگان که رسید، حتی موضعگیری جانبدارانه لاریجانی 
هم کاری از پیش نبرد و فرجی دانا نتوانس��ت اعتماد نمایندگان 
را جلب کند. در میان 270 نماینده مجلس، تنها 110 نفر به او 
اعتماد کردند و به ناچار او مجبور شد ساختمان بلندمرتبه وزارت 

علوم در شهرک قدس را ترک کند.
وزيران در سايه!

شاید مهم ترین دلیل رای قاطع نمایندگان به رفتن فرجی  را 
باید این دانست که حتی حرف های روز استیضاح هم نشان از یک 
موضوع تلخ داشت و آن اینکه به همگان ثابت شد که فرجی دانا 
گردانن��ده وزارت علوم نبود! بلکه گروهی در آنجا گرداننده امور 
بودن��د که فرجی  علی رغم تاکید چندباره نمایندگان در ماه های 
گذشته، نتوانسته بود آنها را برکنار کند و در عمل قول های دیگر 
فرجی هم با بودن آنها به جایی نمی رسید! شاید به همین دلیل بود 
که پیغام اسحاق جهانگیری به رئیس مجلس در آخرین لحظات 
اخذ رای مبنی بر اینکه دولت به حرف لاریجانی برای جابه جایی 
برخی معاونین تمکین می کند، تاثیری در رای نمایندگان نداشت 
چون باور داشتند که وزارت علوم سهم فتنه گران است و فرجی 

فقط وزیر است! 
همدلی نمايندگان ۲ فراكسیون

یکپارچگی نمایندگان انقلاب��ی مجلس، پرهیز از تندروی، 
مس��تند و مستدل س��خن گفتن، ارائه اسناد و مدارک غیرقابل 
خدش��ه مهم ترین ویژگی های جلس��ه دیروز بود و به نظر فصل 
نوینی از تعاملات درونی طیف اصول گرای مجلس را رقم خواهد 
زد و راه را برای تاثیر گذاری بیشتر و نظارت بهتر بر رفتار دولت 

و در کل تمشیت امور کشور هموار خواهد ساخت.
مجلس ياور دولت

در هر حال مجلس با رای دیروز خود، بزرگ ترین کمک را 
ب��ه دولت روحانی کرد تا از این پس، دولت با راندن فتنه گران و 
حاشیه س��ازان، بتواند با فراغ بال به امور اصلی کش��ور بپردازد و 
وضع علمی و آموزشی دانشگاه ها را به ریل اصلی خود بازگرداند.
جلسه دیروز مجلس حاشیه های خواندنی فراوانی داشت اما 
شاید مهمترین نکته ای که در جلسه استیضاح نظر هر مخاطبی 
را به خود جلب می کرد، غیبت رئیس جمهور بود! روحانی که به 
روال معمول اغلب استیضاح ها، باید برای دفاع از وزیرش به مجلس 
می آمد، توضیح داد که معاون اولش جهانگیری و چند وزیر دیگر 
را به مجلس گسیل و خودش سفر اردبیل را انتخاب کرد. در عین 
حال وقتی خبر رای مجلس به او رسید گفت: به رای نمایندگان 
مردم احترام می گذارد. بر اساس آئین نامه داخلی مجلس، شروع 
بحث اس��تیضاح با نمایندگان موافق اس��تیضاح است که دیروز 
نخستین موافق استیضاح، علیرضا زاکانی نماینده مردم تهران بود.
زاکانی در س��خنانی التهاب آفرینی و فعال کردن گسل های 
امنیت��ی، قومی، مذهبی و سیاس��ی در دانش��گاه ها را از دلایل 
معترضی��ن به رویه وزیر علوم برش��مرد و گفت: مجوز دادن به 
نشریات تجزیه طلب، الحادی، منحرف و فتنه گر از یک سو و از 
سوی دیگر فعال کردن تشکل هایی که تجربه انحرافات و آشوبگری 
آنها در اواخر دهه 70 و دهه 80 مشاهده شده از این دست هستند.
نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: مسائل دیگر ما 
اعتراض به این بود که در انتخاب روسای دانشگاه ها و هیئت های 
جذب اساتید در دانشگاه ها نیز همین رفتار سلیقه ای و بی قانونی 
علی رغم اعتراض مکرر اعضای ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی و 

حتی رئیس جمهور تکرار شد.
خارج شدن از ريل اعتدال

در ادامه حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی نماینده مردم بم 
در مجلس به عنوان مخالف بعدی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
در سخنانی اظهار داشت: در زمان رای اعتماد به شما آقای حداد 
شما را انسانی متدین و توانمند خواند و ما به رای دادن به شما 
ترغیب شدیم و در زمان فعلی نیز دکتر لاریجانی تلاش های زیادی 
برای عدم اعلام وصول استیضاح کرد اما متاسفانه شما به همه 

اینها بی توجه بودید و آقای وزیر آیا شما فتنه را درک کرده اید؟ 
و اگر درک کرده اید چرا به کارگیری عناصر موثر در اتفاقات سال 
88 را در وزارتخان��ه خ��ود دنبال نمودید و افرادی نیز از این کار 
شما حمایت کردند و وزیر خارج نشین دولت اصلاحات رفتارهای 
ش��ما را تایید نمود. نماینده مردم بم در مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: فرجی دانا اولین کسی بود که چرخ های اعتدال دولت 
را از ریل خارج کرد و متاسفانه عملکرد ایشان برای نمایندگان 

رضایت بخش نیست.
سید حسین نقوی حسینی نماینده مردم ورامین در مجلس 
هم به عنوان موافق استیضاح وزیر علوم در سخنانی گفت: اینقدر 
در بوق روابط تیره دولت و مجلس ندمید،  این همه تهدید و تهمت 
و توهین به استیضاح کنندگان برای چیست؟ استیضاح کنندگان 
چه می گویند؟ چه می خواهن��د؟ چرا اینقدر توهین می کنید؟ 
چرا اینقدر تهمت می زنید؟ مگر استیضاح وظیفه قانونی مجلس 

نیست؟
وی خطاب به وزیر علوم گفت: آقای فرجی دانا چه کس��ی 
از ش��ما رانت و دانشگاه و رش��ته خواست؟ مگر پشت پرده چه 
می گذرد؟ آیا خود من هیچ وقت با ش��ما ملاقات کردم و چیزی 

خواستم؟ چرا تهمت می زنید؟
حضور فتنه گران در دانشگاه ها

در ادامه محمدحس��ن آصفری نماینده م��ردم اراک که در 
موافقت با استیضاح رضا فرجی دانا در صحن علنی مجلس سخن 
می گفت، با بیان اینکه بخشی از اتفاقات یکساله گذشته دانشگاه 
را براساس مستندات ارائه می دهم گفت: توزیع شب نامه منافقان 
و همچنین شب نامه هایی در حمایت از آشوبگران و عاملان فتنه، 
انکار علنی معاد و باورهای دینی، زیر س��وال بردن واقعه عظیم 
عاشورا، ممانعت از برگزاری مراسم 13 آبان روز مبارزه با استکبار 
جهانی، جمع آوری بنرهای ضد آمریکایی در زمان ش��ما که بنا 
به فرمایش رهبر معظم انقلاب و تمام ملت ایران آمریکا دشمن 
درجه یک انقلاب اس��ت و همچنین ترویج کتب ضد انقلاب و 
تلاش برای آش��وب در دانش��گاه  ها از اتفاقات یک سال گذشته 

دانشگاه  ها بوده است.
۳ هزار بورسیه غیرقانونی واقعیت ندارد

ناطق بعدی جلسه دیروز علی اصغر زارعی نماینده مردم تهران 
در مجلس ش��ورای اسلامی بود که در سخنانی و در موافقت با 
استیضاح وزیر علوم و با اشاره به بورسیه دانشجویان اظهار داشت: 
صدیقی معاون دانشجویی وزارت علوم مصاحبه ای را مطرح کرد 
که سه هزار بورس غیرقانونی در دولت گذشته انجام گرفته است.
نماینده مردم تهران در مجلس افزود: کمیس��یون آموزش 
درخواس��ت ک��رد ت��ا وزیر علوم در کمیس��یون حض��ور یابد و 
توضیحات��ی ارائه کن��د. اما آقای وزیر حض��ور نیافت ولی آقای 
صدیقی در کمیس��یون حاضر شد و کمیس��یون نیز مسئولان 
سابق امور دانشجویان را دعوت کرد و در همان جلسه مشخص 

ش��د که وقتی آقایان گزارش دادند که افرادی زیر معدل 14 و 
16 بورس��یه شده اند، همان مسئولین قبلی نیز اعلام کردند که 
شورای مرکزی بورس )شورایی که براساس قانون مجلس تشکیل 
می شود( در همه دولت های گذشته مصوباتی دارد که مصوبات 

آن باید مدنظر قرار گیرد.
زارعی گفت: در پی این ماجرا کمیس��یون آموزش مجلس 
کمیته ای را تشکیل داد و دو جلسه در سازمان امور دانشجویان 
تش��کیل ش��د و بنده نیز دو روز برخی از پرونده  ها را از نزدیک 
مطالعه کردم. از اول هم معلوم بود که لیس��ت هایی که تنظیم 

شده با عجله تنظیم شده است. 
وی ادامه داد: در همان جلس��ه نیز مطرح شد که چرا شما 
گفتید فرزندان مسئولین و این خبر در سایت  ها منتشر شد؟ آنها 
گفته اند این کار را نکردیم، بلکه دس��تگاه های نظارتی این خبر 
را در س��ایت  ها منتشر کردند. ما گفتیم: پرونده های این افراد را 
بیاورید تا ببینیم، ولی آنها استنکاف کردند. اما در جلسه دوم ابتدا 
پرونده های مسئولین آن هم تعداد محدودی را آوردند. زمانی که ما 
این پرونده  ها را مشاهده کردیم در هیچ کدام موضوع خاصی نبود.

تنزل رتبه علمی كشور
قاس��م جعفری نماینده مردم بجنورد در مجلس ش��ورای 
اسلامی در ادامه جلسه علنی خانه ملت و در موافقت با استیضاح 
فرجی دانا ضمن انتقاد از »رتبه کشور ما براساس تولیدات علمی 
در 10 س��ال گذشته پیشرفت خوبی داش��ته اما روند خوبی را 
نشان نمی دهد« گفت: این پیشرفت رشد خوب و شیب مناسبی 
داشته است اما امروز مانند فواره رو به نزول است که این هشدار 

به وزیر است.
فرصتی برای مخالفان

در ادامه نوبت به مخالفان اس��تیضاح فرجی دانا رس��ید که 
جواد هروی نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسلامی در 
دفاع از رضا فرجی دانا اظهار داشت: بر خلاف بسیاری از عزیزان 
و حتی رس��انه  ها که می گویند وزارت علوم در این مدت تعامل 
ضعیفی با مجلس و به خصوص کمیس��یون داش��ته باید اذعان 
کنم که سنجیده ترین و محس��وس ترین تعامل را در رفتار این 

وزارت تجربه کرده ام.
وی خاطرنشان کرد: کمیسیون آموزش در سال های گذشته 
تلاش هایی را برای توزیع عادلانه سرانه دانشجویی انجام داده، اما 
رشد منفی و مثبت افسارگسیخته دانشگاه های کشور را شاهد 
بودیم و بر همین اساس یکی از کارهای وزارت علوم در این مدت 
این بود که با رشد مثبت و منفی افسارگسیخته به شکل قانونمند 
برخورد کرد و لذا برخی دانشگاه  ها که با رشد منفی روبرو بوده اند، 

وزارت علوم به شکل عادلانه رفتار کرد.
نماینده مردم قائنات گفت: این دولت در همین مدت کوتاه 
توزیع عادلانه اعتبارات آموزش عالی را انجام داد و این مس��ائل 
شعار نیست و دوستان که می گویند شعار داده شده، اما از عدالت 

خبری نیست. در این دولت نسبت به این موضوع عادلانه رفتار 
شده و می رود که رویه مناسبی به خود گیرد.

دلسوزی استیضاح كنندگان فرجی دانا 
در ادامه غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده مردم رشت در 
مجلس شورای اسلامی به عنوان مخالف استیضاح رضا فرجی دانا 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری طی سخنانی در پارلمان، با اشاره به 
سخنان موافقان استیضاح وزیر علوم، گفت: دوستانی که به عنوان 
موافق استیضاح صحبت کردند همکاران بسیار دلسوزی هستند که 
دلشان برای نظام، انقلاب و اسلام می سوزد و دغدغه  هایی دارند 
که دغدغه همه نمایندگان مجلس است، حتی به جرات می توانم 
بگویم که این دغدغه  ها جزو دغدغه های آقای فرجی دانا هم هست.

وی ادامه داد: اگر آقای فرجی دانا امروز رای اعتماد مجدد از 
مجلس بگیرد باید بداند که این رای را از مجلس اصولگرا گرفته 
و نمایندگان اصولگرای مجلس نهم وی را ابقا کرده اند، بنابراین 

کسی تلاش نکند تا این فضا را برای خود مصادره کند.
فرجی دانا: اگر خطايی از من سر زده، اقرار 

و اصلاح  می كنم
در ادامه فرجی دانا به پش��ت تریبون رفت و دفاعیات خود 

را مطرح کرد.
وزیر سابق در دفاع از خود در برابر استیضاح نمایندگان گفت: 
توجه دوستان را به یکی از موضوعات محوری استیضاح که کند 

شدن روند پیشرفت علمی کشور است، معطوف کنم.
وی با اشاره به اینکه اولین معیار تولید علم و شاخص تولید 
عل��م و فناوری تولید »پتنت« اس��ت، گفت: من آم��ار را اعلام 
نمی کن��م، چون نمی خواهم  دلس��ردی القا کنم. در س��ال 86 
منحنی پتنت به 10 هزار رسیده این آمار افول کرده است و در 
سال گذشته  به 3 هزار کاهش یافت، بنابراین این چرخه معیوب 
است و ما وظیفه داریم حلقه پتنت را اولویت دهیم  و نتیجه آن 

را تجاری سازی کنیم.
دانشگاه  ها خطر نیستند

وزیر علوم تصریح کرد: نماینده ای گفت دانشگاه  ها می توانند 
خطر باشند؛ هر چیزی بالقوه می تواند خطر باشد ولی دانشگاه  ها 
پش��تیبان و نقطه قوت نظام هستند. استادان دانشگاه پشتیبان 
نظام هستند، چرا القا کنیم که آنها ضد ما هستند و بعد فضای 
امنیتی ایجاد کنیم؟ در یک سال گذشته سالم ترین فضا با بیشترین 
نشاط در دانشگاه  ها حاکم بوده است. وی در دفاع از میلی منفرد 
و جعفر توفیقی گفت: اینها دلسوزان نظام هستند و من آنها را 
می شناسم. آنها برای این انقلاب جانشان را فدا کردند. آنها پیرو 
رهبری و نظام هستند. بنده شهادت شرعی در این زمینه می دهم.

وزیر علوم همچنین گفت: بخش��ی از اس��تیضاح مربوط به  
مسائل مطرح شده در خصوص رکود علم طی چند ماه گذشته  

است و اگر خطایی از من سر زده، اقرار و اصلاح  می کنم. 
وی در خصوص بورسیه  ها خاطر نشان کرد: هیچ کس حق  
انتشار اس��امی بورسیه ش��ده  ها در فضای مجازی را ندارد، این 
فهرست  ها از دید ما مجعول و غیرقابل استناد است و حیثیت افراد 
برده شده و برخی از آن اسامی هیچ تطبیقی با پرونده  ها نداشتند.

فضا سازی رسانه ای برای ابقای وزير
در ادام��ه گزارش��ی از تبلیغات رس��انه های خارجی درباره 
موضوع اس��تیضاح فرجی دانا به درخواست بیژن نوباوه نماینده 
موافق استیضاح پخش شد و نماینده مردم تهران پس از پخش 
ای��ن گزارش گفت: یکی از مهم ترین مباحث من فش��ار جریان 
رسانه ای و هماهنگی ستاد داخلی وزیر علوم و جریانات رسانه ای 

خارج از کشور است.
وی ادامه داد: هماهنگی گسترده ای صورت گرفت تا یک دروغ 
کثیف به عنوان بورسیه  ها را به جای مطالبات اصلی نمایندگان 
جایگزین کنند. نوباوه با اشاره به اینکه امروز سخن از مظلومیت 
فرجی داناست، تأکید کرد: این نظام اسلامی است که مظلوم است 
چرا که هنوز نمی تواند سیاست های انقلاب فرهنگی اش را اجرا کند.

پخش فیلم بازتاب استیضاح وزير علوم 
در رسانه های بیگانه 

در حین برگزاری جلسه استیضاح وزیر علوم، بخشی از اخبار 
پخش شده از سوی رسانه های بیگانه درباره استیضاح وزیر علوم و 

موارد مطرح در این استیضاح پخش شد.
س��خنان نوباوه نماینده مردم تهران در مجلس در موافقت 
با استیضاح فرجی د انا با اعتراض پیرموذن نماینده مردم اردبیل 

دقایقی صحن علنی مجلس را متشنج کرد.
اخراجی هايی بازگردانده شدند 

كه مفاسد اخلاقی داشتند
در ادامه جلسه، الیاس نادران در جلسه استیضاح وزیر علوم، 
تحقیق��ات و فناوری به عنوان موافق اس��تیضاح صحبت کرد و 
گف��ت: آقای فرجی دانا ش��ما مدیریت نمی کنید بلکه مدیریت 
می شوید؛ اینکه بگویید چند نفر تغییر کرده اند مسئله ما نیست 
بلکه مس��ئله این است که اخراجی  ها تشکیل جلسه می دهند و 

در این امر قانونی عمل نمی شود.
نادران با بیان اینکه اخراجی  ها از دانش��گاه مفاسد اخلاقی 
داشتند، گفت: دختران دانشجوی کشور از دست این دانشجویان 
اخراجی در امان نبودند دانشجویان دختری که خودکشی کردند، 

13 نفر از این دانشجویان در پیام نور را شما برگرداندید.
سخنان لاريجانی در دقیقه ۹۰

پس از پایان س��خنرانی وزیر علوم در جریان بررس��ی طرح 
اس��تیضاح وی، رئیس مجلس اظهار داشت: از همه نمایندگان 
مجلس و اعضای هیئت دولت و همچنین آقای فرجی دانا تشکر 
می کن��م که خوب صحبت کرد و مطالب��ش را در فضای آرامی 
مط��رح کرد. لاریجانی گفت: اگ��ر نظر مرا می خواهید، نظر من 
این اس��ت که واقعا با جابه جایی این چن��د نفر در وزارت علوم، 

مشکل حل می شود.
رئیس مجلس در پایان از پیغام اس��حاق جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور ب��ه وی خبر داد و گفت: آقای جهانگیری در 
پیغامش به بنده گفته است »ما به نظر شما احترام می گذاریم و 

به این نظر عمل می کنیم«.
در نهایت و بعد از استماع توضیحات وی و سخنان موافقان 
و مخالفان وی، با 145 رأی موافق، 110 رأی مخالف و 15 رأی 
ممتنع از مجموع 270 نماینده حاضر در صحن، با »عدم اعتماد« 
به فرجی دانا موافقت  کردند و بر این اساس اولین وزیر استیضاحی 
دولت یازدهم، نتوانست مجدداً رأی اعتماد مجلس را کسب کند.

بدین ترتی��ب فرجی دانا دیگر نمی تواند به فعالیت خود در 
ساختمان وزارت علوم در شهرک قدس ادامه دهد.

اندکی بعد، رئیس جمهور از اردبیل، محمدعلی نجفی را به 
عنوان سرپرست وزارت علوم منصوب کرد و همزمان به فرجی دانا 

حکم مشاوره رئیس جمهور در امور علمی داد.

دی
صا

 مر
ین

حس
س:  

عک

رئیلس قوه قضائیه در احکامی جداگانه تغییراتی 
را در دسلتگاه قضايلی ابللاغ كرد و به ايلن ترتیب 
و  قضائیله  قلوه  اول  معلاون  اژه ای  حجت الاسللام 

حجت الاسلام رئیسی دادستان كل كشور شدند. 
ی��ک منبع آگاه با اعلام ای��ن خبر به خبرگزاری فارس 
گفت: آیت الل آملی لاریجانی در احکامی جداگانه رؤس��ای 
برخی سازمان ها و تعدادی از معاونین خود را نیز تغییر داد. 
بر اس��اس این احکام، حجت الاسلام محسنی اژه ای به 
سمت معاون اول قوه قضائیه، حجت الاسلام رئیسی به سمت 

دادستان کل کشور و حجت الاسلام کریمی به سمت رئیس 
دیوان عالی کشور منصوب شدند.

پیش از این حجت الاسلام رئیسی در سمت معاون اول 
قوه قضائیه و حجت الاس��لام اژه ای در سمت دادستان کل 
کشور فعالیت می کردند و به این ترتیب با احکام جدید رئیس 

قوه قضائیه، هر کدام جایگزین دیگری شدند.
این در حالی اس��ت که ریاس��ت دیوان عالی کشور نیز 
پیش از حجت الاس��لام کریمی بر عهده آیت الل محسنی 

گرکانی بود.

با صدور احکام جداگانه رئیس قوه قضائیه
حجتالاسلاماژهایمعاوناولقوهقضائيه

وحجتالاسلامرئيسیدادستانكلكشورشدند


